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Es Refugi
www.refugidemuntanya.es

Tenda de muntanya,
trekking, running,

escalada ... 

BUNYOLABUNYOLAEs Refugi
www.refugidemuntanya.es

  
 

  

BUNYOLABUNYOLA

CONSTRUCCIÓ DE PISCINES, ALJUBS
I MANTENIMENT DE PISCINES

Els membres de l’Agrupació Socialista
de Bunyola volem desitjar a tots i
totes els bunyolins i bunyolines 

unes bones festes patronals 
de Sant Mateu.

Molts d’anys, visca Bunyola 
i visca Sant Mateu!

Bunyola 

Es cerca persona
per acompanyar estudiants al
Passeig Marítim, zona Portopí

(Dic de l’Oest)
Es gratificarà amb benzina

Horari d’entrada a l’escola: a les 8 h.

Tel. 644.42.18.69

BONES
FESTES DE

SANT
MATEU!

Joan Vicens

Pregunta.- Ens trobam a
l’equador de la legislatura, quin
balanç en fa d’aquests dos anys
de mandat?

Resposta.- El balanç que feim
des de l’equip de govern és positiu
sense desatendre en cap moment
un punt d’autocrítica. No ha estat
un camí fàcil el que hem hagut de
fer fins ara a causa dels condicio-
nants de la Covid-19, però estam
satisfets perquè hem pogut complir
amb els programes electorals de
les dues formacions del pacte de
govern.

P.- Què queda per fer del seu
programa de govern?

R.- Hem superat la primera
part de la legislatura i, com ja he
dit, hem anat fent feina a partir
dels programes electorals. Cert
que queden coses per fer i des de
les diferents regidories s’està fent
feina per tal de completar els
nostres compromisos. A tall
d’exemple diré que s’està treballant
en l’aprovació del Pla General,
amb l’adquisició del solar per una
nova escola, en un pla de mobilitat
que afectarà tot el municipi i que
hi ha actuacions pendents a sa
Comuna, des de completar la senya-
lització fins a refer aspectes patri-
monials com forns de calç i altres
elements.

P.- Quina és la consecució de
la que es sent més orgullós?

R.-No hi ha dubte que es tracta

de can Gual. Quan dimecres passat,
al ple municipal, vàrem aprovar la
primera fase de recuperació de
l’edifici, va ser com una alenada
d’aire fresc. Fent història ràpidament
no hem d’oblidar que can Gual és
un malson que ve de l’any 2003,
un edifici que va quedar a mitjan
camí, una imatge absolutament
vergonyosa per un poble com
Bunyola. Aconseguir el vist-i-plau
del Consell de Mallorca i del depar-
tament de Recursos Hídrics, més
enllà de poder disposar dels doblers
necessaris per poder escometre el
projecte, ha suposat un encadena-
ment de gestions que finalment han
fructificat.

P.- Repetirà candidatura als
comicis locals de 2023?

R.- Com ja he comentat abans
falten gairebé dos anys per a les
eleccions, per tant és una decisió
personal que encara he de prendre.
De totes maneres, la nostra formació,
Esquerra Oberta Bunyola, està
sotmesa a un procés d’elecció interna
de candidats. Per tant, tampoc no
dependria exclusivament de mi.
També és important recordar que
aquesta és la segona legislatura
com a batle i que abans varen ser
altres dues a l’oposició.

P.- Quin és l’estat de salut del

pacte de govern?
R.-Governar en coalició obliga

les dues formacions a un exercici
de negociació cap a l’enteniment.

Però això s’ha d’entendre com una
oportunitat en comptes d’un proble-
ma. Les dues formacions teníem
punts coincidents en els nostres
programes però també hi havia
algunes diferències que és el que
s’ha hagut de polir per aconseguir
l’estabilitat.

P.- I les relacions amb els
partits de l’oposició, com es
troben?

R.- La política és un joc dins el
qual cadascú interpreta el paper
que li correspon. Governar no és
fàcil, no sempre resulta realitzable
allò que preteníem. Per tant, l’opo-
sició també actua en funció del que
troba més convenient. Hi ha de tot,
des de persones que a partir de la
discrepància admeten el diàleg i a
partir d’aquí aporten, fins a d’altres
que prefereixen adoptar la posició
del no sistemàtic sense fer espe-
cialment aportacions.

P.- Recentment s’ha retirat la
creu dels Caiguts dels carrers del
poble, què suposa haver-ho fet
possible?

R.- És un altre compromís
complert. Ho recollia el programa
de les dues formacions i, a més,
veníem obligats per la Llei de
Memòria Històrica. Era una qüestió
sensible, per una banda hi havia

ENTREVISTA AL BATLE

“La incidènciade la pandèmia a Bunyola
ha estat de les més baixesde l’illa”
El batle de Bunyola reconeix que encara no ha decidit si optarà a revalidar el càrrec després de dues legislatures al
capdavant de l’Ajuntament / Fa un balanç força positiu de les consecucions que l’equip de govern ha assolit fins ara

ANDREU BUJOSA ÉS EL BATLE
DE BUNYOLA DES DE 2015.
AFRONTA ACTUALMENT LA
SEVA SEGONA LEGISLATURA
AL CAPDAVANT DEL
CONSISTORI. A DOS ANYS
VISTA DE LES PROPERES
ELECCIONS ENS DIU QUE
ENCARA NO HA DECIDIT SI
OPTARÀ DE NOU A SER EL
CANDIDAT D’ESQUERRA
OBERTA DE BUNYOLA. EN
AQUESTA ENTREVISTA FA UN
REPÀS ALS PROJECTES QUE
BUNYOLA HA D’AFRONTAR
DURANT ELS PROPERS
MESOS I A LES
CONSECUCIONS QUE EL PACTE
DE GOVERN HA ASSOLIT FINS
A HORES D’ARA.

ANDREU BUJOSA

“APROVAR LA PRIMERA
FASE DE CAN GUAL VA

SER COM UNA ALENADA
D’AIRE FRESC”

“RETIRAR LA CREU DELS
CAIGUTS ÉS UN ALTRE
COMPROMÍS COMPLERT
DE L’EQUIP DE GOVERN”



17 de setembre de 2021 / Sa Veu                                   � Sant Mateu 2021 �                                                                                                    19
ENTREVISTA AL BATLE

molta gent que es manifestava a
favor mentre que una minoria
reivindicava el seu manteniment.
No deixa de ser fruit d’una confusió.
En cap moment a l’equip de govern
ens hem plantejat eliminar un
símbol religiós. El que hem fet ha
estat eliminar un símbol erigit al
seu moment per celebrar la victòria
d’un exèrcit sublevat contra el
govern legítim i humiliar els
vençuts.

P.- Aquest estiu s’han succeït
nombrosos problemes d’abasti-
ment d’aigua potable. Què s’ha
de fer per acabar amb la proble-
màtica?

R.- Bunyola va ser un dels
pobles de Mallorca que més aviat
tengué una canalització d’aigües
al nucli urbà. Això significa que
també, a hores d’ara, és un dels
pob l e s  que  p a t e i x  une s
instal.lacions més velles, amb els
problemes que se’n deriven. Els
talls d’abastiment afecten normal-
ment a les zones rústiques. En
aquestes zones, fa anys, l’ajunta-
ment va decidir subministrar-hi
aigua però sotmès a una condició.
Que si hi havia problemes d’abas-
timent a urbà es tallaria el seu
servei. En aquell moment els
propietaris varen assumir que
necessitaven tenir infraestructures
pròpies que els evitàs quedar sense
aigua. El pas del temps, el canvi
de propietaris, ha fet que s’hagi
perdut de vista aquest aspecte.
S’han fet moltes passes per anar
millorant aquesta infraestructura
(s’ha implantat un sistema de tele-
control en tots aquells elements
més importants de la xarxa, s’han
renovat les instal.lacions de
carrers...) i s’ha de seguir treballant.
Per l’any que ve ens proposam
renovar tota la xarxa de subminis-
trament fins als dipòsits de distri-
bució i també es treballa amb una
nova ordenança.

P.- L’Ajuntament de Bunyola
acaba d’aprovar l’adequació de
Can Gual. Que s’hi farà exac-
tament?

R.- Serà un edifici de serveis i
d’esplai. El projecte de l’any 2003
contemplava dues plantes d’apar-
caments i una gran superfície comer-
cial. Nosaltres hem preferit reduir
a una sola planta els aparcaments
– hi haurà unes 80 places- i dedicar
les dependències a serveis per als
ciutadans. Ja hem parlat amb la
Conselleria de Salut perquè pugui
fer-hi un nou centre mèdic, i amb
la Conselleria d’Afers Socials
perquè pugui traslladar-hi el Centre
de Dia. Hi ha converses amb el
departament de Geografia de la
UIB i amb el Consorci Serra de
Tramuntana per si consideren inte-
ressant ocupar altres espais. També
es contemplen algunes dependències
de caràcter multifuncional per tal
que les associacions puguin fer-ne
usos puntuals. La resta serà destinat
a serveis municipals, amb un apar-
cament exclusivament dedicat als
vehicles de l’ajuntament. Finalment,
tot el terrat serà una gran plaça, un
espai lúdic que donarà moltes alter-

natives al nostre poble.

P.- Com es troben les relacions
amb Palmanyola després del
creuament de declaracions de fa
uns mesos?

R.-El que va passar és que, una
vegada més, el Síndic de Comptes,
es va pronunciar en el seu informe
anual (aquest fet es repeteix des de
2013) a favor d’estudiar la possi-
bilitat d’eliminar l’Entitat Local
Menor perquè considera que genera
duplicitat administrativa i de despe-
sa. El grup que actualment és al
capdavant de l’ELM confon, segons
el meu parer, el paper d’aquesta
Entitat. Palmanyola és Bunyola i
Bunyola, amb ELM o sense, mai
desatendrà les necessitats i les
demandes dels bunyolins que viuen
a la urbanització.

P.- En matèria educativa, és
suficient l’escola actual per a les
necessitats del poble?

R.- Tenim una escola antiga
amb tots els impediments d’acces-
sibilitat i altres que comporta. Cert
és que està ubicada en un lloc de
privilegi però que ha esdevengut
amb el temps també de difícil
accessibilitat per l’augment de
població i de trànsit de vehicles.
L’escola, avui en dia, acull de
manera suficient la demanda de
places, considerant que moltes
aules estan situades en un primer
pis sense cap altre accés que una
escala. Quan parlam d’escola nova
és precisament per deixar de banda
tots aquests problemes.

P.- Creu que Bunyola necessita
un institut d’educació secundà-
ria?

R.- Qualsevol infraestructura
que afavoreixi la situació dels
bunyolins serà sempre benvinguda.
Entre les dues escoles del municipi,
cada any hi ha tal vegada una
vuitantena o un centenar d’alumnes
que fan el trànsit de primària a
secundària. Alguns van a Sóller i
altres es reparteixen per diferents
instituts de Palma. És la Conselleria
d’Educació la que fa les seves
valoracions en base a aquestes
dades.

P.- Quines mesures ha adoptat
l’Ajuntament per minimitzar els
efectes econòmics i socials que ha
provocat la pandèmia?

R.- Des del primer moment de
la pandèmia vàrem entendre que
era prioritària l’atenció al ciutadà,
es preveien i es donaren casos de
necessitat social que fins aleshores
no existien. Elaboràrem uns pres-
suposts orientats a Serveis Socials
per tal que aquesta regidoria tengués
recursos suficients per atendre les
diferents necessitats. En paral.lel,
a través de la regidoria de Comerç
també hem obert línies de suport
que, gràcies als programes del
Govern i del Consell han pogut
ésser més quantioses.

P.- Parlant de festes, com es
presenten enguany?

R.- L’esforç perquè el poble
tengui les festes que se mereix però

sense desatendre els condicionants
que ens planteja la Covid-19 crec
que ha donat el seu fruit. Hem
pogut elaborar un programa prou
atractiu a partir de la mesura i la
precaució. S’han evitat les grans
manifestacions populars i s’ha
potenciat una línia de concerts,
presentacions de llibre, representa-
cions teatrals, activitats per infants,
activitats lúdiques i esportives, etc
que resulten molt més fàcils de

controlar. A part que, tal i com ja
férem l’any passat, moltes de les
activitats es faran a l’escola, que
ofereix un espai obert i suficient
per garantir distàncies

P.- Els veïnats entenen unes
festes minimitzades i amb mesu-
res?

R.-El ciutadà de Bunyola, amb
les mínimes excepcions inevitables,
ha estat un model a l’hora d’assumir

el problema de la pandèmia i el que
exigia per evitar la seva propagació.
Aquest ha estat un fet important a
l’hora de veure la incidència de la
pandèmia a Bunyola, de les més
baixes de l’illa. Per tant, si han
entès durant un any i mig la neces-
sitat de complir amb les restriccions
establertes per les organitzacions
supramunicipals, han entès també
el sentit que des de l’ajuntament
hem donat a les festes.

“EL BALANÇ ÉS
POSITIU SENSE

DESATENDRE UN
PUNT D’AUTOCRÍTICA”

“S’ESTÀ TREBALLANT
EN L’APROVACIÓ DEL
NOU PLA GENERAL DE

BUNYOLA”

“HEM ELABORAT UN
PROGRAMA ATRACTIU
A PARTIR DE LA MESURA

I LA PRECAUCIÓ”

AJ. BUNYOLA / El batle de Bunyola, Andreu Bujosa, treballant a l’interior del seu despatx de l’edifici consistorial.


